
”Nord for Fjorden” 

Referat fra møde den 25. oktober 2024 kl., kl. 10.00 til 12.00 i Jolleklubbens lokaler, Norsminde Havn  
mellem Center for Byens Anvendelse (CBA), Aarhus kommune (AAK), Naturstyrelsen (NST) og Krydsfelt-Norsminde 
(KN), samt foreninger og klubber i området Nord for fjorden. 
 
Deltagere:  
Andy Tomes (CBA-AAK) 
Thorbjørn Nørgård (skovfoged, NST) 
Steen T Andersen (formand, Havnefonden Norsminde, HN) 
Bent Mylund (formand, Norsminde Kajakklub, NK) 
Bjarne Fischer, (Materielforvalter, Norsminde Jolleklub, NJ) 
Liselotte Knagaard (Formand, Beder-Malling Vinterbadeklub, BMV) 
Leif-Henning Jensen (formand, Ajstrup Strand & Norsminde Grundejerforening, ASNG) 
Sven Thomsen (strandudvalgsformand, Ajstrup Strand & Norsminde Grundejerforening, ASNG) 
Kai A. Mortensen, næstformand (KN)  
Freja Laustsen (kasserer, KN) 
 
Afbud fra: Grundejerforeningen, Mariendal Havbakker, MH 
Mødeleder: Kai A Mortensen, KN, Referent: Freja Laustsen, KN 
 
Dagsorden:   
- Opfølgning på referat fra møde den 15-03-2024 tages under nedenstående punkter 
 
Velkomst v/Kai A Mortensen, næstformand for KN 
1) Præsentation – er der nye ansigter? 

Bent Mylund er ny og deltager fremadrettet fra Norsminde Kajakklub – deltagelse har tidligere været varetaget af 
næstformand Leif-Henning Jensen. 
Liselotte Knagaard er også ny og netop valgt til formand i Beder-Malling-Vinterbadeklub. 
 

2) Orientering fra KN v/Kai A Mortensen og Freja Laustsen 
- Status på Cykelsti fra rundkørslen til Ajstrup Strand. - Disp. Parkering v/Kajakklub (2025/2029) samt afgrænsning 
med sten/træer mod fortov. Grønne arealer og P-plads beskæring og vedligehold.  
Skitseforslag til Oplevelsesmiljø omkring erhvervsfisker område er frafaldet – AAK/NST og Havnefonden har en aftale 
fra 2017. 
 
- AAK har vist den foreløbige placering af cykelstien – KN har sammen med øvrige interessenter afvist forslag om 
en stenmelssti de sidste 100 mtr. før Engbovej – Cykelstien skal gennemføres helt ned til stranden af 
sikkerhedsmæssige årsager – KN følger processen. Cykelstien forventes fysisk igangsat primo 2025. 
-Der er meddelt disp. fra Fredningsmyndighederne til at Parkere på dele af arealerne ved afvikling af NFFS i 2025-
2029. Vi ønsker stadig afgrænsning af græsareal mod fortov/cykelsti med store sten og træer i lighed med den 
renoverede P-plads for at forhindre ind- og udkørsel over fortov og cykelsti ved Kajakklubben – dette er for at få en 
sikker ind- og udkørsel via Fjordvej. Der var sat markeringspæle til plantning af træer, da P-pladsen blev renoveret, 
men dette blev stoppet. AAK følger op. 
- Havnefonden medbragte skrivelse fra møde den 6/7 2017, hvor bl.a. erhvervsfiskerområdets fremtid var blevet 
drøftet – dokumentet indscannes og medsendes nærværende referatet. 
 

3) Orientering fra CBA-AAK v/Andy Tomes 
- Projekt “Fåregræsning til nedbringelse af Hybenrose vækst” nåede ikke myndighedsgodkendelse her i efteråret – 
AAK arbejder stadig på, at gennemføre til foråret 2025. 
- Fredningsnævnet behandlede 2 sager ved mødet ved Kajakklubben den 14 august. Udover særparkering, gav 
fredningsnævnet en forhåndsgodkendelse til at der kan bygges på alle ”bygningsaftryk” på grunden. ”Laden”, som 
afdøde Keld Rasmussen tidligere har anvendt, er nu overdraget til Kajakklubben. 

 
4) Orientering fra NST herunder erhvervsfiskeri v/ Thorbjørn Nørgård. 

- Der har ikke været forespørgsler fra nye erhvervsfiskere – området lægges derfor ind i den samlede pulje som AAK 
drifter. NST og AAK arbejder stadig på ”mageskifte” mellem AAK og NST, så de arealer, hvor der er meget drift afgives 
til kommunen mod arealer, der ikke driftes afgives af AAK til NST. Det betyder, at langt de fleste kystarealer på sigt vil 
overgå til AAK og arealer længere inde i landet kan overgå til NST. NST arbejder stadig på et Kyststi projekt sydpå med 
bl.a. Odder Kommune. 
 
 
 



”Nord for Fjorden” 

5) Orientering fra Havnefonden v/Steen T Andersen. 
- I forbindelse med afslutning af boet efter afdøde erhvervsfisker ønskes en besigtigelse sammen med AAK, så 
området efterlades sikkert. AAK følger op 
- Mht. forskønnelse af erhvervsfisker området, så er Havnefonden åben for udvikling – havnefonden nedsætter en 
arbejdsgruppe. 

 
6) Orientering fra Kajakklubben v/ Bent Mylund 

- Kajakklubben har søgt midler til foreløbig optimering af ”laden”, så den kan anvendes til opmagasinering af 
kajakker. Der er nedsat et byggeudvalg til udførelse af skitseprojekt til optimering af klubfaciliteterne. 

 
7) Orientering fra Jolleklubben v/Bjarne Fischer 

- Der er desværre nogle borde/bænkesæt, som er rådne – disse ønskes udskiftet – AAK medtager ønsket 
 
8) Orientering fra Grundejerforeningen Mariendal Havbakker Udgår p.gr.a. afbud. 
 
9) Orientering fra Beder-Malling Vinterbadeklub v/Liselotte Knagaard 

- Vinterbadeklubben er 6 år med p.t.  ca. 100 medlemmer. Der er et stort ønske om en permanent sauna, idet en 
mobilsauna skal flyttes dagligt og kræver mange ressourcer. Pt. Forsøges med leje af et areal mod øst hos FirstCamp 
til en mobilsauna – der er også el til rådighed, så styring kan ske via en timer.  
 
- Fra vinterbadeklubben er udsprunget projekt ”Havhuset” i egen organisation, der ønsker dialog og opbakning med 
en større brugerkreds, hvilket giver stor debat for og imod. Senere i efteråret indkaldes beboere og øvrige 
interesserede til dialog om projektet. 
- NST anbefalede at finde en permanent løsning, der er offentlig tilgængelig – f.eks. med dagskort – til sauna, 
omklædning og toilet. 
- Der er en ny lov på vej ang. Omprioritering af brug af nedlagte bygninger – dette gælder specielt for havneområder. 
- AAK kunne fortælle at Kystdirektoratet har afvist projekt ”Havhuset” i nuværende skitse. Teknik og Miljø arbejder 
dog på et tillæg til gældende plan for området – på opfordring fra organisationen bag projekt ”Havhuset” 
- ASNG kunne oplyse, at langt de fleste indsigelser fra sommerhusbeboerne mest gik på, at stranden er for smal til så 
stort et multihus, som projekt ”Havhuset” lægger op til, hvorimod en mindre sauna med omklædning og toilet givetvis 
bedre kunne være en løsning. En gruppe af enkeltejere har bedt om aktindsigt hos myndighederne. Det er positivt 
med et dialogmøde, hvor for- og imod holdninger kan blive belyst. 

  
10) Orientering fra Ajstrup Strand og Norsminde Grundejerforening v/Leif-Henning Jensen 

- Stisystem-projektet over Strandengen er fortsat i gang. 3 private lodsejere er positive og den sidste lodsejer har lige 
solgt, så her skal den nye lodsejer kontaktes. Projektet følger dialogen ved Fløjstrup Skov (300 Ha grøn natur), hvor 
kyststien skal fortsætte nordpå. 
– Der er indsendt et oplæg til en Sikkerhedsvej ad Gyvelvænget. ASNG rykker Mobilitet for svar. 
- Foreningens helårsbro nedtages i U46 og fagene oplægges og markeres på strandarealerne. Dette gøres af 
sikkerhed for broen. Sidste sæson skete der brud 3 gange p.gr.a. storm. 
- Trampestien lige øst for Norsmindevej 171E og F er blevet markant forbedret. Arealet er privat ejet. 
- AAK kontaktes for gennemgang af de 3 trapper ved Ajstrup Strandvej, som er kommunens ansvar at vedligeholde 
– der er observeret flere defekter. 
- Foreningen har fjernet gamle jerndragere fra tidligere opsatte badebroer, så man kan gå i vandkanten uden at 
komme til skade. 
 
- Skrænten ved Ajstrup Strand er visse steder meget udsat for sammenfald – dels ved undergravning af muldvarper 
og tunge køretøjer, der kommer udenfor asfalten, når de skal ned ad privatvejene i 90 gr. drejning – det giver nogle 
meget dybe rabatter på kystsiden med fare for cyklister og gående – Andy anbefalede, at melde problemet ind til 
AAK. 
- Foreningen følger ”Øster lavs Lavbundsprojekt”. 
 

12)  Dato for næste møde? 
 Næste møde er aftalt til den 21. marts 2025, kl. 12-14 i Jolleklubbens lokaler – OBS - ÆNDRET MØDETIDSPUNKT!  
 
12) Eventuelt – Ikke noget. 
 
Mødet sluttede kl. 11.40 
 
Mange tak til Jolleklubben for lån af lokaler. 


